
ZÁPIS ze zasedání Studijní komise Akademického senátu FSV UK
čas konání: 17. 5. 2024, 9:00 - 10:30
místo: online
přítomni: Michal Červinka, Michael Drašar, Magdalena Mouralová, Tomáš Popov, Lucie
Poslušná, Kristýna Sluková, Martin Štoll
Omluveni: Tomáš Košek, Petra Koudelková, Daniel Saifrt
Hosté: Malvína Krausz Hladká

Projednávané body:

1. Informace paní proděkanky Malvíny Krausz Hladké o jednání s paní rektorkou o
změně známkování A-F
Paní proděkanka informovala členy Studijní komise, že při návštěvě paní rektorky na
fakultě se vyjasnila otázka případné změny hodnocení ze stupnice A-F zpět na
stupnici 1-4. Paní rektorka sdělila, že fakulta k tomu nebude nucena a že zůstává u
A-F.
Členové komise konstatovali, že jsou velmi rádi, neboť proti tomuto opatření, které by
nás vrátilo o několik kroků vzad a ještě by šlo mimo proklamovaný záměr a strategii
internacionalizace, zvedli maximální možný protest.

2. Krátká informace paní proděkanky o jednání skupiny pro pedagogické
dovednosti a kompetence.
Paní proděkanka informovala o schůzce pracovní skupiny pro pedagogické
dovednosti, přestože část členů komise jsou jejími členy. Hlavním tématem setkání
byly aktivity nově vzniklého Centra pro jazykovou a pedagogickou přípravu. To se
velmi aktivně seznamuje s možnostmi, využívá zahraničních zkušeností a promýšlí
koncepci zlepšení pedagogických dovedností pedagogů FSV. Již je schválený
základní kurs, kterým budou procházet všichni začínající pedagogové. Byla na
schůzce diskutována otázka, do jaké míry má být kurs povinný pro všechny.
Základní věc je, že CJPP by mělo být také oporou pro pedagogy (i studenty) v oblasti
podpory pedagogických dovedností, což je rovina, která zatím nijak hlouběji
uchopena nebyla.

3. Paní proděkanka seznámila studijní komisi se změnou jedné otázky v
dotazníku hodnocení výuky, který vyplňují studenti. Jde o otázku “obtížnosti
kurzu”. Uvedla, že šlo o podnět od garantů z IPS. Prý studenti přesně nevědí, co se
“obtížností” myslí, vůči čemu, jak to hodnotit a tedy garanti nevědí, jaká je zpětná
vazba.

Rozeběhla se velmi dlouhá diskuse, v níž zejména M. Červinka byl proti takovéto
dílčí změně. Považoval takový zásah za nekoncepční, špatně komunikovaný
vyučujícím a studentům a hlavně systémově nevhodný. Ke kritice se přidala i M.
Mouralová.

Diskuse se od změny konkrétní otázky odklonila k problematice dotazníku jako
takového, který neměří a není vhodně nastavenou zpětnou vazbou. Všichni se
shodli, včetně paní proděkanky, že je třeba si dát čas, ustanovit i nějakou pracovní
skupinu, a porozhlédnout se zejména po zahraničních univerzitách (nikoliv po



dotaznících na jiných fakultách UK, kde je to obdobně problematické). M. Červinka
upozornil na metodiku na Stanfordské univerzitě. Členové se dohodli, že budou spolu
s paní proděkankou takovou aktivitu iniciovat a koordinovat.

4. Změna v podmínkách přijímacího řízení studijního programu Digital Social
Science (DiSS)

Protože tento program Studijní komise měla již dvakrát na programu a vždy mu
vyšla vstříc, i nyní podporuje a souhlasí s navrženou změnou v podmínkách
přijímacího řízení a doporučuje ke schválení na plénu.

5. Žádost o vyjádření AS FSV UK k návrhu rozpisu příspěvku a dotace na FSV UK
pro rok 2024

Členové prohlédli předložené tabulky a soustředili se zejména na část týkající se
prospěchových stipendií. Konstatovali, že se rozpočet snaží udržet v plánované výši
minulého roku, nicméně okolnosti (postupné zrušení Specifického vědeckého
výzkumu, celorepubliková změna financování doktorandů apod.) zřejmě s tímto
Fondem zahýbou dosud nečekaným směrem.

6. Zpráva M. Červinky ze Sněmu Rady vysokých škol

● Na RVŠ na zasedání Sněmu 16. 5. 2024 bylo schváleno Programové
prohlášení pro roky 2024–2026. Proti poslední verzi, kterou senátoři dostali
na vědomí, přibylo prohlášení o podpoře zřizování ombudsosob na fakultách
vysokých škol. Programové prohlášení bylo schváleno všemi přítomnými
hlasy.

● Na Sněmu RVŠ pronesl slova ministr Bek a následně vedl s delegáty téměř
hodinu dlouhou debatu. Diskutoval se postup práce na obou novelách
stávajícího VŠ zákona, ale pan ministr také oznámil záměr zahájit v
posledním roce současného mandátu práci na zcela novém zákonu o VŠ.

● Proběhlo zasedání čtyř komisí k úpravám Koeficientu K. Předsednictvo
obdrželo souhrn návrhů na úpravy před zasedáním Sněmu. Pouze k jednomu
z indikátorů v rámci Koeficientu K, ke Graduation rate, žádné stanovisko
podáno nebylo. Komise RVŠ uspořádají samostatné jednání k tomuto
indikátoru a povedou k němu odbornou debatu s externími experty v dané
oblasti opřenou o datovou analýzu.

● Na podnět zástupců státních vysokých škol na komisi pro Kvalitu VŠ byla
diskutována návratnost dotazníků k studentské evaluaci kurzů. Komise k
tomuto uspořádá samostatné jednání, které zohlední současná odborná
stanoviska a doporučení ke koncepci anonymní zpětné vazby, a vytvoří
platformu pro sdílení současné praxe napříč vysokoškolskými pracovišti v
ČR.



7. Různé:

- M. Mouralová informovala o setkání na téma “AI ve výuce” od 10:00 příští
středu 22. 5. 2024, na které všechny zve.

Termín příštího zasedání je stanoven na 14. 6. 2024 v 9:00 online.

Zapsal M. Štoll 19. 5. 2024, verifikovali členové komise


